
   
 

 

 

 

 

 

 

Topmøde 6.0 DanmarkC transport og logistik 

Business Fredericia og Fredericia Kommune inviterer til det årlige topmøde under overskriften: 

Bæredygtige transportløsninger - Hvordan kommer jeg i gang med den grønne omstilling? 

 

Vi har brug for en omstilling af transportsektoren for at komme i mål med CO2-reduktionen. 

Transportsektoren står for 19% af den samlede CO2-udledningen og der er behov for nye løsninger og 

teknologier.  

  

Kom og hør om de forskellige muligheder indenfor fremtidens brændstoffer, hør om fordele og ulemper, 

hvor lang er udviklingen og hvordan med infrastrukturen? 

 

Vi ses tirsdag d. 14. september 2021 kl.7.30-10.00 hos Audi Fredericia, Kongens Kvarter 32 

Program: 

Kl. 7:30 

 

Ankomst, registrering og tid til netværk over en kop kaffe og et rundstykke  

 

Kl. 7:40 

 

Kl. 7:45 

 

Kl. 7:50 

 

 

 

 

Kl. 8:00 

 

Velkommen til Audi v. Morten Møller Andersen, filialchef / head of Audi Fredericia 

 

Velkommen til Topmødet v. borgmester Steen Wrist, Fredericia Kommune  

 

Status på erhvervsudviklingen v. Erhvervsdirektør Kristian Drejer, Business 

Fredericia 

Hør om status for erhvervsudviklingen i DanmarkC og bud på, hvilke nye 

vækstmuligheder, vi kan se frem til. 

 

Infrastruktur i DanmarkC v. konstitueret fagchef for Infrastruktur & Ejendomme 

Morten Svanborg, Fredericia Kommune 

Arbejdet med at udvide og forbedre infrastrukturen i DanmarkC er godt i gang. 

Fredericia Kommune har i samarbejde med Vejdirektoratet lavet en samlet plan, der 

også skal bane vejen for en om- og udbygning af motorvejskrydset ved afkørsel 61 i 

Taulov.  

Hør også om, hvad Infrastrukturplanen betyder for Fredericia. 

  

Fortsættes næste side 



   
 

 

 

 

Program (fortsat) 

Kl. 8:20 

 

 

 

 

 

 

 

Kl. 8:40 

 

 

 

 

 

 

Kl. 9:00 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kl. 9:20 

 

 

 

 

 

 

Kl. 9:40 

 

 

Kl. 9:55 

 

 

HVO-diesel v. adm. dir. Morten Villberg, DAO 

HVO-diesel eller Hydrotreated Vegetable Oil er et 100% fossiltfrit biodieselprodukt, 

som er fremstillet af fx slagteriaffald og fritureolie.  Det kan anvendes i almindelige 

dieselmotorer uden problemer.  

DAO fortæller om hvorfor de har valgt HVO-diesel til deres varebiler, hvilke 

overvejelser har de gjort sig i beslutningsprocessen og hvordan er erfaringerne med 

bilerne i drift? 

 

Eldrevne varebiler / grønne varebiler v. Direktør Jens Christian Lundholt, EL:CON 

Der kommer mange nye eldrevne varebiler på markedet i år og de kommende år, 

men hvordan er erfaringerne med at have dem i drift? Hvor langt kan man køre, 

hvor lang tid tager det at lade op og skal man selv etablere ladestandere?  

EL:CON kommer og fortæller om deres erfaringer med el-varebiler. Hvad var 

grundlaget for deres beslutning og hvordan fungerer de i det daglige arbejde?  

 

Status på brint som drivmiddel v. Business Development Manager Mads T. 

Mortensen, Everfuel 

Brint er allerede i dag et nul-emissions alternativ til traditionelle brændstoffer, som 

forventes at spille en fortsat mere betydelig rolle i fremtiden, især indenfor den 

tunge og intensive kommercielle transport.  

Everfuel udvikler produktionen af grøn brint samt tankningsinfrastrukturen, men 

hvor langt er teknologien og hvordan er de første erfaringer? Hvad er 

perspektiverne for grøn brint inden for transport, og hvor langt er producenterne i 

udviklingen af brintkøretøjer bl.a. indenfor den tunge og intensive transport?  

 

Grøn omstilling af den tunge transport v. Søren S. Thomsen, Triangle Energy 

Alliance 

Der er store udfordringer med at omstille den tunge transport. Men hvilke 

muligheder er der for at kombinere elektrificering af energisystemet med transport- 

og varmesektoren? Hvordan produceres brændstofferne og hvordan vil PtX 

partnerskabet i Trekantområdet bistå virksomheder og kommuner i arbejdet? 

 

Paneldebat – hvornår skal man vælge hvilken type bil/drivmiddel?  

Moderator: Andreas Dyhrberg, FredericiaAvisen 

 

Opsamling, tak for i dag v. Erhvervsdirektør Kristian Drejer, Business Fredericia 

  


